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REVISTA PRESEI

• Sindicatul Europol il acuza pe Marcel Vela ca refuza acordarea
stimulentului de risc politistilor

Sindicatul Europol il cuza pe ministrul de Interne, Marcel Vela, ca refuza
acordarea stimulentului de risc politistilor, in conditiile in care deja
numarul politistilor infectati cu noul coronavirus a depasit 4.300, iar 9
persoane au murit.

"In contextul extinderii alarmante a numarului de infectari in cadrul
personalului Ministerului Afacerilor Interne, unde s-a depasit numarul de
4.300 de cazuri si au fost inregistrate nu mai putin de 9 decese, ministrul
Vela refuza categoric acordarea stimulentului de risc politistilor, avand in
vedere activitatile desfasurate de politistii din prima linie de contracarare
a raspandirii acestuia", a transmis, miercuri, Sindicatul Europol.

Sindicalistii afirma ca au cerut acest lucru inca din luna aprilie si au
revenit cu mai multe cereri pe aceeasi tema.

"Culmea, in data de 26.10.2020 a fost inregistrat la Senat proiectul de
lege PL-x nr. 605/2020 pentru modificarea si completarea art. 7 din OUG
nr. 43/2020 prin care trei parlamentari propun acordarea stimulentului de
risc in cuantum de 2.000 lei pe luna, pentru functionarii publici cu functie
specifica de politist local din cadrul Politiei Locale si a 1.000 lei, pe luna,
pentru functionarii publici cu functii generale si personal contractual din
cadrul Politiei Locale, pe perioada starii de urgenta si a starii de alerta. (...)
Nu putem asista decat la cea mai mare palma data politistilor din MAI,
care in toata perioada pandemiei au fost la fel de expusi ca si angajatii
DSP-urilor sau prefecturilor, cadrele medicale, profesorii sau cei din
asistenta sociala. Politistii nu au primit nimic, desi atat in perioada starii
de urgenta, cat si in starea de alerta au fost omniprezenti in linia intai", au
mai transmis sindicalistii.

Acestia anunta "ample miscari de protest" in perioada urmatoare.

https://ziare.com/marcel-vela/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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"Politistii au ajuns la capatul rabdarii, pentru faptul ca sunt considerati
mingea de ping-pong a unei guvernari incapabile sa acorde un drept
meritat de politisti, in conditiile in care stimulentul de risc este decontat
din fonduri europene nerambursabile, iar conform declaratiei publice a
ministrului Finantelor, de la debutul pandemiei, doar doua treimi din
bugetul alocat pentru aceste stimulente a fost cheltuit", au mai transmis
sindicalistii.

(Sursa: ziare.com)

• Asociatiiile de elevi solicita eliminarea noilor declaratii-angajament
pentru scoala online

Asociatii ale elevilor din Constanta, Bucuresti - Ilfov, Maramures si
Valcea, precum si Federatia Nationala a Asociatiilor de Parinti -
Invatamant Preuniversitar solicita Ministerului Educatiei si Cercetarii
eliminarea noilor declaratii-angajament pentru scoala online, ce ar trebui
semnate de elevi si parintii acestora, fiind considerate "fara rost".

"Declaratii fara rost solicitate parintilor si elevilor! Asociatia Elevilor din
Constanta (AEC), Asociatia Elevilor din Bucuresti si Ilfov (AEBI),
Asociatia Elevilor din Maramures (AEM), Asociatia Valceana a Elevilor
(AVE), alaturi de Federatia Nationala a Asociatiilor de Parinti -
Invatamant Preuniversitar solicita ferm eliminarea noilor
declaratii-angajament pentru elevi si parinti. Luni, 25 octombrie a.c.,
Ministerul Educatiei si Cercetarii a anuntat ca au fost luate decizii privind
desfasurarea activitatii in unitatile de invatamant, in sistem online. Una
dintre aceste decizii a reprezentat introducerea unor declaratii-angajament,
documente ce ar trebui semnate de elevi si de parintii acestora", reiese
dintr-un comunicat de presa transmis, miercuri, de Asociatia Elevilor din
Constanta.

Conform sursei citate, declaratiile privesc desfasurarea activitatii
didactice prin intermediul tehnologiei, precum si prelucrarea datelor cu
caracter personal, dar si o sectiune prin care elevii si parintii se obliga sa
nu inregistreze sau distribuie orele online si sa ia toate masurile pentru a
preveni astfel de actiuni.

"Asociatiile de elevi si FNAP-IP sustin ca documentul nu este necesar,
intrucat nu face altceva decat sa aminteasca prevederile deja existente pe
care elevii sunt obligati sa le respecte ca parte a sistemului de educatie.

https://ziare.com/scoala/elevi/
https://ziare.com/scoala/invatamant/
https://ziare.com/scoala/educatie/
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Spre exemplu, Legea educatiei nationale nr. 1/2011 prevede la art. 272,
alin. (3) ca 'inregistrarea prin orice procedee a activitatii didactice poate fi
facuta numai cu acordul celui care o conduce'", se precizeaza in
comunicat.

Mai mult, potrivit sursei citate, masurile luate de autoritati in prezent "ar
trebui sa vizeze asigurarea accesului la educatie si a bunei desfasurari a
orelor de curs pentru elevii din intreaga tara".

(Sursa: ziare.com)

• Florin Citu: "Solutia liberala pentru a dezvolta economia este o
economie cu taxe mici, putine, dar pe care sa le platim toti"

Ministrul Finantelor Publice, Florin Citu, a anuntat, miercuri seara, ca nu
vor fi crescute taxele, asa cum insinueaza PSD, intrucat cresterea taxelor
este "cea mai proasta solutie" pentru a aduce venituri la buget. Citu a
precizat ca "solutia liberala" este "taxe mici, putine, dar pe care sa le
platim toti".

"Nu, nu vom creste taxe, am spus acest lucru din primul moment in care
am preluat acest mandat. Solutia liberala pentru a dezvolta economia este
o ecnomie cu taxe mici, putine, dar pe care sa le platim toti", a afirmat,
miercuri seara, la Realitatea Plus, Florin Citu.

Acesta a explicat ca PNL nu va folosi acest instrument pentru a obtine
venituri la buget.

"In Romania nu vom creste taxele. Nu vom folosi ca instrument de
crestere a veniturilor la buget cresterile de taxe. Digitalizarea,
informatizarea, implemnetarea e-facturare estimarile arata ca vor aduce la
buget 20 de miliarde in plus, deci 2 puncte procentuale. Este solutia cu
care mergem noi si pana acum a functionat. Excludem cresterile de taxe
pentru a a avea o crestere a veniturilor la buget. Solutia cu cresterea
taxelor este cea mai proasta solutie, Romania a luat in trecut aceasta
decizie, iar economia a intrat in criza si si-a revenit mai greu", a mai
declarat Citu.

Intrebat despre bugetul pentru 2021, ministrul finantelor a precizat: "PSD
minte si manipuleaza.

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/economie/buget/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/economie/criza/
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Este si o doza de prostie acolo. PSD stie foarte bine ca Legea finantelor
publice a fost modificata, chiar de PSD, in 2012, si spune foarte clar ca
bugetul este prezentat, in an electoral, la 15 zile dupa investirea noului
Guvern".

Citu a precizat ca liderul PSD Marcel Ciolacu stie foarte bine acest lucru,
intrucat a votat cu mana lui modificarile legislative.

Social-democratii au transmis ca ministrul de Finante "vrea sa mareasca
TVA si nu stie ce sa mai inventeze ca sa nu prezinte romanilor bugetul pe
2021 pentru ca atunci secretul lui ar sari in aer".

De asemenea, mai multi lideri PSD au afirmat ca PNL nu prezinta
bugetul pentru anul 2021 intrucat acesta ascunde majorari de taxe.

(Sursa: ziare.com)

• Guvern: Ajutoare de urgență pentru familii și persoane singure cu
probleme sociale grave

Guvernul a aprobat, în ședința de miercuri, acordarea unor ajutoare de
urgență în valoare totală de 297.500 lei pentru sprijinirea a 88 familii și
persoane singure care fie se află în situaţii de necesitate în urma unor
incendii sau accidente, fie au probleme grave de sănătate sau riscă
excluziunea socială.

Potrivit hotărârii de guvern, distribuirea sumelor a fost făcută astfel:

- 43.000 lei pentru 7 familii și persoane singure din județele Bacău,
Botoșani, Buzău, Iași, Neamț și Olt care se află în situații de necesitate
cauzate de incendii;

- 12.000 lei pentru 3 familii din județele Bacău, Botoșani și Iași care se
află în situații de necesitate cauzate de accidente;

- 242.500 lei pentru 78 familii și persoane singure din județele Bacău,
Botoșani, Buzău, Dâmbovița, Dolj, Giurgiu, Ialomița, Iași, Ilfov, Neamț,
Olt, Sălaj, Suceava, Teleorman, Timiș, Vâlcea, Vaslui și municipiul
București care se confruntă cu situații deosebite cauzate de probleme
grave de sănătate ori alte cauze care pot conduce la riscul de excluziune
socială.

https://ziare.com/marcel-ciolacu/
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Ajutoarele de urgenţă aprobate de Executiv sunt acordate în baza
anchetelor sociale efectuate de agențiile teritoriale pentru plăți și inspecție
socială și sunt suportate din bugetul Ministerului Muncii și Protecției
Sociale.

(Sursa: stiri.tvr.ro)

• Guvernul a aprobat masuri noi in domeniul programelor nationale
de sanatate. Acestea ii vizeaza pe medicii de familie dar si serviciile
de dializa

La solicitarea Ministerului Sanatatii, Guvernul Romaniei a aprobat
Hotararea privind modificarea si completarea Hotararii Guvernului nr.
155/2017 privind aprobarea programelor nationale de sanatate pentru anii
2017 si 2018, precum si pentru stabilirea unor masuri in domeniul
programelor nationale de sanatate, in contextul situatiei epidemiologice
determinate de raspandirea coronavirusului SARS-Cov - 2

Prin actul normativ se aproba modificarea si completarea unor
reglementari privind autorizarea, evaluarea, acreditarea furnizorilor care
intra in contract cu casele de sanatate publica, precum si decontarea
serviciilor de diliza, reglementarea unor masuri pentru preintampinarea
aparitiei unor disfunctionalitati majore in asigurarea accesului bolnavilor
la medicamente in cadrul programelor nationale de sanatate curative.

Astfel, in contextul situatiei epidemiologice determinate de raspandirea
coronavirusului SARS-CoV-2 se prevede ca:

a) Decontarea serviciilor de dializa, precum si regularizarea trimestriala a
acestora sa se efectueze in limita sumelor alocate in bugetul Fondului
national unic de asigurari sociale de sanatate cu aceasta destinatie.

b) Medicii de familie sa poata emita prescriptii medicale, pentru bolnavii
cu schema terapeutica stabila, tratati in cadrul programelor nationale de
sanatate curative, in baza documentelor medicale care au fost emise
acestora de catre medicii specialisti - scrisoare medicala si/sau
confirmarea inregistrarii formularului specific de prescriere, si pentru
unele medicamente din Lista de medicamente aprobata prin Hotararea
Guvernului nr. 720/2008, republicata, cu modificarile ulterioare, eliberate
prin farmaciile cu circuit deschis care sunt prescrise de catre medicii
specialisti in conformitate cu limitarile de prescriere prevazute in Ordinul
ministrului sanatatii publice si al presedintelui Casei Nationale de

https://ziare.com/social/medicamente/
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Asigurari de Sanatate nr. 1.301/500/2008 pentru aprobarea protocoalelor
terapeutice privind prescrierea medicamentelor aferente denumirilor
comune internationale prevazute in Lista cuprinzand denumirile comune
internationale corespunzatoare medicamentelor de care beneficiaza
asiguratii, cu sau fara contributie personala, pe baza de prescriptie
medicala, in sistemul de asigurari sociale de sanatate, aprobata prin
Hotararea Guvernului nr. 720/2008, cu modificarile si completarile
ulterioare.

(Sursa: ziare.com)

• Presedintele Klaus Iohannis anunta ca va promulga vineri legea
care permite decontarea tratamentului pe toata durata vietii
victimelor de la Colectiv

Presedintele Klaus Iohannis a anuntat, miercuri, ca va promulga vineri
legea care permite decontarea tratamentului pe toata durata vietii
victimelor de la Colectiv. Seful statului a precizat ca vrea sa faca acest
lucru exact in ziua in care se implinesc 5 ani de la tragedie.

Klaus Iohannis a fost intrebat, miercuri, intr-o conferinta de presa, daca
va promulga legea are prevede ca statul roman deconteaza victimelor
Colectiv tratamentul pe toata viata si a raspuns: "Pot sa va spun in
premiera ca vineri, exact cand se implinesc 5 ani, voi promulga legea
despre care ati vorbit, legea care permite extinderea perioadei pentru cei
care au avut de suferit".

De asemenea, intrebat daca considera ca s-a schimbat ceva in cei cinci ani
de la tragedie si a precizat: "Cu siguranta ca lucrurile s-au schimbat si am
invatat ceva, cel putin politicienii mai responsabili au invatat ceva de
aici".

Camera Deputatilor a votat, in 14 octombrie, decizional un proiect de
lege care prevede ca plata pentru tratamentul in tara si in strainatate a
persoanelor implicate in tragedia de la clubul Colectiv, pe 30 octombrie
2015, sa fie suportata din bugetul Ministerului Sanatatii.

(Sursa: ziare.com)

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/colectiv/
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• CNAIR, despre pregatirile pentru iarna: Sunt semnate peste 80%
din contractele necesare, restul fiind in licitatie

Compania Nationala de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR)
anunta ca, in ceea ce priveste pregatirile pentru sezonul de iarna, au fost
semnate peste 80 la suta din contractele necesare, restul fiind in diverse
stadii ale licitatiilor. Totodata, materialele antiderapante ajung pentru trei
luni "de iarna medie".

Managementul CNAIR a discutat, miercuri, prin videoconferintam cu
directorii Directiilor Regionale, despre stadiul pregatirilor pentru sezonul
de iarna 2020-2021 la nivelul intregii tari si situatia contractarii serviciilor
de deszapezire (utilaje si materiale antiderapante).

"Precizam ca in acest moment, la nivelul intregii tari, sunt semnate peste
80% din contractele necesare, restul fiind in licitatie, in diverse stadii.
Cantitatea de materiale antiderapante (nisip, sare, clorura de calciu si
solutie ecologica) achizitionata pana in prezent este suficienta pentru
defasurarea actiunilor specifice pentru o perioada de trei luni de iarna
medie. Aprovizionarea va fi continuata in functie de conditiile
meteorologice si de necesarul fiecarei directii regionale", arata CNAIR,
intr-un comunicat de presa.

Conform sursei citate, discutiile au vizat si stadiul punerii in ordine a
drumurilor, respectiv lucrarile de reparatii de etanseizare a
imbracamintilor, colmatarea fisurilor si crapaturilor, precum si stadiul de
instalare a indicatoarelor pentru sezonul rece, masuri care sunt in
desfasurare in toata tara.

De asemenea, CNAIR Central a semnat planul comun de masuri pentru
perioada de iarna cu Politia Rutiera.

"Subliniem ca la nivelul fiecarei Directii Regionale de Drumuri si Poduri
sunt stabilite Comandamente Regionale de coordonare a activitatii de
iarna, iar pentru buna defasurare a activitatilor din perioada
Comandamentului Central de Iarna tot personalul CNAIR Central, DRDP
1-7, SDN 1-51 a fost instruit in vederea executarii sarcinilor specifice",
scrie in comunicat.

https://ziare.com/stiri/deszapezire/
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La videoconferinta s-a discutat si despre masurile care vor fi luate de
fiecare structura functionala pentru a preveni infectarea cu Covid-19 a
personalului implicat in activitatile de deszapezire.

(Sursa: ziare.com)

• Nicusor Dan va fi investit, la ora 12.00, in functia de primar al
Capitalei, la 32 de zile de la alegerile locale

Nicusor Dan va fi investit ca Primar General al Bucurestiului joi, 29
octombrie, la ora 12.00. Imediat dupa preluarea mandatului, noul edil a
programat mai multe intalniri urgente, privind situatia din Capitala.

Nicusor Dan este investit in aceasta functie dupa 32 de zile de la alegerile
locale, care au avut loc pe 27 septembrie, si un adevarat razboi
in instanta cu 52 de fosti sau actuali conslieri PSD care au contestat
alegerea acestuia.

Prima intalnire pe care si-a programat-o Nicusor Dan in noua functie
vizeaza urgentele juridice, cum ar fi prescriptii sau obligatii legale sau
contractuale.

La intalnire vor participa Secretarul general al Bucurestiului,
administratorul public, directorii institutiilor implicate si directorul si sefii
serviciilor si birourilor Directiei juridice.

Tot in decursul zilei de joi, 29 octombrie, Nicusor Dan si-a mai
programat o intalnire axata pe situatia financiara a primariei si a
institutiilor subordonate si una in care se va dezbate criza sanitara.

Citeste aici lista intalnirilor pe care le are, joi si vineri, Nicusor
Dan- Prima intalnire programata de Nicusor Dan dupa preluarea
mandatului de primar al Bucurestiului

Cine este Nicusor Dan

Nicusor Daniel Dan (50 de ani) s-a nascut in Fagaras, urmand cursurile
unui liceu din orasul natal, "Radu Negru". A facut o pasiunea pentru
matematica, iar mai tarziu a ajuns sa faca performanta in domeniu. A
obtinut doua medalii de aur la Olimpiada Internationala de Matematica,
in 1987 si in 1989.

https://ziare.com/nicusor-dan/
https://ziare.com/stiri/urgente/
https://ziare.com/stiri/instanta/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/politica/stiri-politice/intalnirile-lui-nicusor-dan-ca-primar-1640370
https://ziare.com/politica/stiri-politice/intalnirile-lui-nicusor-dan-ca-primar-1640370
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A absolvit Facultatea de Matematica din cadrul Universitatii Bucuresti. A
decis sa plece in Franta pentru a-si continua studiile, in 1992, urmand ca
sase ani mai tarziu sa obtina titlul de doctor in matematica la
Universitatea Paris XIII.

S-a intors pe un post de cercetator la Institutul de Matematica al
Academiei Romane. In tara a incercat sa aplice ce a vazut in occident,
astfel ca a fondat, alaturi de alti trei cercetatori, Scoala Normala
Superioara, dupa modelul francez, o universitate specializata in
matematica, informatica si biochimie.

(Sursa: ziare.com)

• MLPDA: Aleşii locali vor putea depune jurământul prin
intermediul mijloacelor electronice de comunicare la distanţă

Guvernul a aprobat, în şedinţa de miercuri, o ordonanţă de urgenţă
privind unele măsuri de asigurare a condiţiilor de constituire şi de
depunere a jurământului de către autorităţile administraţiei publice locale,
prin intermediul mijloacelor electronice de comunicare la distanţă, în
contextul pandemiei de COVID-19, a informat, joi, Ministerul Lucrărilor
Publice Dezvoltării şi Administraţiei (MLPDA).

"Această urgenţă este determinată de faptul că, în urma alegerilor locale
din 27 septembrie 2020, procedurile de validare a aleşilor locali şi de
constituire a Consiliilor locale şi judeţene şi de intrare în exerciţiul
mandatului de către primari, respectiv preşedinţii de Consilii judeţene,
sunt afectate de restricţiile privind prevenirea şi combaterea pandemiei
generate de COVID-19, întrucât există aleşi locali care sunt în carantină
sau în izolare şi nu pot participa fizic la şedinţele de constituire a
Consiliilor locale sau judeţene şi nu pot depune jurământul prin prezenţa
fizică", se explică într-un comunicat de presă al MLPDA.

Ca urmare, pot apărea dificultăţi de funcţionare a autorităţilor
administraţiei publice locale şi de restrângere/afectare a activităţii
acestora, în contextul în care Consiliile locale sau judeţene nu au fost
constituite sau primarii şi preşedinţii Consiliilor judeţene nu au depus
jurământul. Prin dizolvarea Consiliilor locale alese anterior, există un vid
de putere la nivel de autoritate deliberativă, arată sursa citată.
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"În acest context, ţinând cont de faptul că există un risc major ca un
număr important de autorităţi locale nou-alese, legitimate prin votul
cetăţenilor, să se afle în imposibilitatea de a-şi îndeplini rolul stabilit prin
Constituţie, ca urmare a necesităţii îndeplinirii unor formalităţi legate de
prezenţa fizică la momentul depunerii jurământului, actul normativ
vizează, prin derogare de la prevederile OUG 57/2019 privind Codul
administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, instituirea
dreptului de organizare a ceremoniilor privind şedinţa de constituire a
Consiliilor locale/judeţene prin intermediul mijloacelor electronice de
comunicare la distanţă, precum şi dreptul aleşilor locali validaţi
(consilieri locali, consilieri generali, consilieri judeţeni, primari,
preşedinţi de consilii judeţene) aflaţi în situaţie de izolare sau carantină,
în condiţiile legii, de a participa şi de a depune jurământul prin
intermediul mijloacelor electronice în cadrul ceremoniilor privind şedinţa
de constituire a Consiliilor locale sau judeţene", indică MLPDA.

(Sursa: Agerpres)

• INS a numărat populația după domiciliu: Avem 22,14 milioane de
români/Fenomenul de îmbătrânire demografică s-a accentuat

La 1 iulie 2020 populaţia după domiciliu a României a fost de 22,142
milioane persoane, cu 0,1% mai mică faţă de 1 iulie 2019, a transmis joi
Institutul Național de Statistică. Populaţia după domiciliu reprezintă
numărul persoanelor cu cetăţenie română şi domiciliul pe teritoriul
României, indiferent dacă persoana se află în țară sau e plecată la muncă
în străinătate. A nu se confunda populaţia după domiciliu cu populaţia
rezidentă, care reprezintă totalitatea persoanelor (indiferent de cetățenie)
care au reşedinţa obişnuită pe teritoriul României. Populaţia rezidentă
reprezintă populaţia de facto care exclude emigranţii, dar include
imigranţii.

 Populaţia urbană şi cea de sex feminin sunt majoritare (56,4%,
respectiv 51,2%).

 Fenomenul de îmbătrânire demografică s-a accentuat, populaţia
vârstnică de 65 ani şi peste depăşind cu 579 mii persoane populaţia
tânără de 0-14 ani (3804 mii faţă de 3225 mii persoane).
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 La 1 iulie 2020, populaţia după domiciliu din mediul urban a fost
de 12,492 mil persoane, în scădere uşoară faţă 1 iulie 2019
(0,05%).

 Populaţia feminină la 1 iulie 2020 a fost de 11,328 mil persoane, în
scădere cu aproape 5000 de persoane faţă de aceeaşi dată a anului
precedent.

 Procesul de îmbătrânire demografică s-a accentuat comparativ cu 1
iulie 2019, prin creşterea (cu 0,5 puncte procentuale) ponderii
populaţiei vârstnice (de 65 ani şi peste) şi în acelaşi timp
remarcându-se menținerea la același nivel (14,6%) a ponderii
persoanelor tinere (0-14 ani).

 Indicele de îmbătrânire demografică a crescut de la 114,6 (la 1 iulie
2019) la 118,0 persoane vârstnice la 100 persoane tinere (la 1 iulie
2020).

 Vârsta medie a populaţiei a fost de 41,9 ani, cu 0,2 ani mai mare
decât la 1 iulie 2019. Vârsta mediană a fost de 42,1 ani, în creştere
cu 0,4 ani faţă de 1 iulie 2019.

 La 1 iulie 2020, cea mai mare pondere în totalul populaţiei o
deţinea grupa de vârstă 40-44 ani (8,6%). În rândul persoanelor de
sex masculin, ponderea acestei grupe de vârstă a fost de 9,0%, iar
la cele de sex feminin de 8,2%.

(Sursa: hotnews.ro)

• Ministerul Educatiei vrea sa realizeze o harta a scolilor
dezavantajate din Romania

Ministerul Educatiei si Cercetarii incepe procesul de dezvoltare a 'Hartii
scolilor dezavantajate din Romania', care va avea un rol important in
procesul de stabilire a modului si a prioritatilor de alocare a resurselor si a
proiectelor din viitoarea programare financiara 2021-2027, dar si pentru a
putea ghida interventii strategice, realizate de Guvern, menite sa reduca
clivajele din educatie.

https://ziare.com/scoala/educatie/
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Potrivit unui comunicat de presa al ministerului, pentru realizarea acestui
obiectiv, ministrul Monica Anisie a invitat o serie de organizatii cu
activitati si rezultate relevante in ceea ce priveste asigurarea echitatii in
educatie sa se alature demersului.

"Avem convingerea ca intr-un astfel de parteneriat vom reusi sa realizam
aceasta harta a scolilor dezavantajate din Romania, cu ajutorul careia sa
putem interveni punctual si adapta interventiile de la nivel central,
judetean si local, in beneficiul fiecarui elev din Romania", subliniaza
ministrul Anisie in invitatia transmisa organizatiilor si institutiilor.

De altfel, intre acestea si Ministerul Educatiei si Cercetarii exista "o
colaborare de lunga durata", concretizata in diverse parteneriate si
proiecte care au scopul de asigurare a echitatii in educatie.

"Cu ajutorul unor parteneri din mediul asociativ, institutional si
universitar care pot sprijini acest proces cu expertiza si resursele necesare,
vom realiza o harta a scolilor dezavantajate din Romania, prin
intermediul careia se vor identifica nevoile generale reale si problemele
specifice ale scolilor, de la lipsa infrastructurii (toalete, apa potabila etc.)
pana la calitatea actului educational. Harta scolilor dezavantajate va
reprezenta un instrument necesar pentru stabilirea modului de alocare a
resurselor si proiectelor din viitoarea programare financiara 2021-2027",
se mai arata in comunicatul de presa.

O prima discutie tehnica in acest sens este programata vineri, fiind
asteptati sa participe reprezentantii UNICEF in Romania, ai Consiliului
Europei, ai Universitatii din Bucuresti, ai Institutului National pentru
Statistica si ai Fundatiei Agentia de Dezvoltare Comunitara "Impreuna".

(Sursa: ziare.com)

• Monica Anisie: Am solicitat să fie evaluate toate tezele de doctorat
care au fost realizate la Academia de Poliţie

Ministrul Educaţiei şi Cercetării, Monica Anisie, a declarat miercuri seară
că a solicitat să fie evaluate toate tezele de doctorat care au fost realizate
la Academia de Poliţie.

https://ziare.com/monica-anisie/
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"În conformitate cu articolul 216 alineatul 2 din Legea Educaţiei
Naţionale, am decis şi monitorizarea acestei Academii de Poliţie, pentru
că trebuie să vedem exact din perspectiva noastră, a MEC, ce se întâmplă
în cadrul acestei instituţii de învăţământ. Am solicitat Consiliului
consultativ din cadrul MEC, adică am solicitat la CNATDCU, să fie
evaluate toate tezele de doctorat care au fost realizate la Academia de
Poliţie. Vorbim de acele peste 800 de teze de doctorat care au fost
realizate în cadrul Academiei de Poliţie, să fie verificate pentru a vedea
dacă sunt sau nu plagiate. (...) Vorbim în prima etapă de acele teze de
doctorat ale cadrelor didactice de la Academie şi după aceea, treptat,
etapă cu etapă, să fie verificate. (...) Sunt în jur de 700. Consiliul de Etică
şi Management Universitar aşa a dispus să se verifice antiplagiat toate
tezele de doctorat ale cadrelor didactice care au avut contracte cu
Academia de Poliţie şi au realizat aceste teze după apariţia Legii
Educaţiei Naţionale din 2011", a spus Anisie la postul B1 TV.

Ea a afirmat că în cazul în care se constată că o teză este plagiată, trebuie
să se ia şi o măsură administrativă în acest sens.

"Trebuie să se ia toate măsurile legale care se impun. Adică, odată ce teza
a fost considerată ca fiind plagiată, trebuie să se ia şi măsura
administrativă în sensul acesta. Aş vrea să vă spun că în momentul în care
am preluat mandatul de ministru nu am găsit ca să lucreze de fapt aceste
consilii şi a trebuit să operaţionalizez. Nu se întruneau, unele dintre ele
nici măcar nu mai aveau membrii desemnaţi. (...) Am operaţionalizat
printre altele şi Consiliul de Etică şi Management Universitar şi
CNATDCU, tocmai pentru că simţeam nevoia să realizăm acest lucru, de
a avea alături aceste consilii consultative pentru minister şi a lua măsuri
legale care se impun în situaţia în care se încalcă etica academică", a
declarat Anisie.

(Sursa: Agerpres)

• Romania, "exemplul suprem negativ" in cel mai recent raport
OLAF: "Bani pentru paduri, bagati in cazinouri"

Europarlamentarul Ramona Strugariu (USR-PLUS) povesteste intr-o
serie de postari pe Facebook cum a decurs in Comisia pentru control
bugetar a Parlamentului European prezentarea bilantului anual al
Oficiului European de Lupta Antifrauda. Ea atrage atentia asupra unor
probleme majore legate de tara noastra.

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/facebook/
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Ultimul raport al Oficiului European de Lupta Antifrauda (OLAF), a fost
dat publicitatii joi 10 septembrie, plaseaza Romania, alaturi de Ungaria,
in fruntea clasamentului in ceea ce priveste numarul de investigatii in
ceea ce priveste fraudarea fondurilor europene.

Unul din dosarele date exemplu in acest raport vizeaza firma 3T
Construct din Piatra-Neamt, denumita "Tel Drum de Neamt", in spatele
careia s-ar fi aflat mai multi apropiati ai lui Liviu Dragnea. Un dosar cu
un prejudiciu de 102 milioane de euro, clasat de catre DNA la finalul
lunii iunie.

Citeste si: Cum a clasat DNA dosarul "3T Construct", in spatele caruia
s-au aflat apropiatii lui Dragnea. Cazul, dat exemplu in ultimul raport
OLAF

"A fost data exemplu suprem negativ"

Ramona Strugariu poveste ce s-a intamplat cand seful OLAF a prezentat
acest caz in comisia parlamentara.

"Iar stau cu castile in urechi, in Comisia CONT - Comisia pentru control
bugetar a Parlamentului European - si aud cum directorul OLAF da
Romania drept exemplu suprem - negativ - la retele care se ocupa
de frauda si spalare de bani, retele conectate la proiecte finantate din bani
europeni.

Se intampla acest lucru in cadrul prezentarii Raportului OLAF pentru
anul 2019. Este vorba chiar despre speta pe care am prezentat-o aici mai
devreme - un proiect in valoare de 102 milioane EUR. Mi se scufunda
umerii in scaun de rusine, dar raman aici, ascult si reactionez. O voi face
pana cand n-o sa-mi mai fie rusine. Pentru ca asta trebuie facut. Nimic
altceva nu e mai important," scrie europarlamentarul.

"Bani pentru paduri, bagati in cazinouri:

Alta postare despre Romania.

"Romania in Raportul OLAF 2019:

- bani pentru paduri, bagati in cazinouri;

https://ziare.com/stiri/investigatii/
https://ziare.com/liviu-dragnea/
https://ziare.com/stiri/dna/
https://ziare.com/liviu-dragnea/dna/tel-drum-neamt-clasare-dna-olaf-1630399
https://ziare.com/liviu-dragnea/dna/tel-drum-neamt-clasare-dna-olaf-1630399
https://ziare.com/liviu-dragnea/dna/tel-drum-neamt-clasare-dna-olaf-1630399
https://ziare.com/stiri/frauda/
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- statii de epurare si filtrare a apei fictive, cu parteneri fictivi si obiectivul
de a frauda fonduri europene si de a spala bani. Un proiect de 102 mil de
euro, care vizeaza direct sanatatea publica.

Concluzia Ramonei Strugariu:

"Cam asa ramai dupa audierile cu OLAF. E unul dintre momentele acelea
prelungite insuportabil cand sprancenele si parul o iau involuntar in sus,
fara sa faci niciun efort.

In Romania, rata trimiterilor in judecata dupa recomandarile OLAF este
de 46%. Nu grozav dar un pic peste media europeana, care este de 39%.

In Bulgaria, in schimb, este de 13%. Dezastruos. Ceea ce indica, mai ales
repetat de-a lungul anilor, o problema sistemica si care trebuie adresata
serios. La fel ca si multe probleme din Romania, de altfel.

Mergem mai departe. Cu rabdare, pana reusim," scrie europarlamentarul
roman.

Schimbul de opinii cu seful OLAF

Ramona Strugariu a luat miercuri cuvantul, in cadrul Comisiei pentru
control bugetar din Parlamentul European, pe tema raportului anual al
Oficiului European de Lupta Antifrauda (OLAF).

"In contextul unor trenduri ascendente tot mai pronuntate in ceea ce
priveste cazurile de frauda cu privire la finantari pe componenta de mediu
si sustenabilitate, precum si a situatiilor in care banii europeni sunt
accesati pentru a fi folositi in scopuri ilicite - Romania este in topul tarilor
cu astfel de cazuri - am avut un schimb de opinii cu domnul Ville Itala,

Directorul General al OLAF despre cum o cooperare mai stransa intre
agentiile europene, Comisie si statele membre ar putea adresa aceste
fenomene. Aici nu vorbim doar de bani, ci in primul rand de sanatatea
publica, deci avem nevoie de o strategie europeana clara si coerenta care
sa combata rapid aceste ilegalitati," scrie pe blog europarlamentarul.

Intrucat timpul nu a permis un raspuns detaliat, ea va adresa si in scris
aceste intrebari, inclusiv referitor la modul in care putem monitoriza mult
mai bine nivelul de implementare a recomandarilor OLAF de catre statele
membre.

https://ramonastrugariu.eu/2020/10/28/interventie-pe-marginea-raportului-anual-al-oficiului-european-de-lupta-antifrauda-olaf/
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"Imediat ce voi primi raspunsul, il voi face public," conchide aceasta.

(Sursa: ziare.com)

• De la 1 ianuarie 2021 intră la nivelul UE taxa pe plastic / Taxa de
garanție în România ar putea să fie stabilită la 50 de bani/ambalaj în
cadrul sistemului de tip garanție - returnare (DRS)

Obiectivele UE de reciclare pentru 2025 sunt provocatoare pentru multe
state UE, iar România reciclează în acest moment doar aproximativ 15%
din deșeurile pe care le produce. Începând cu ianuarie 2021, România va
fi nevoită să plătească o taxă către UE pentru cantitatea de plastic pe care
o introduce pe piață și nu o reciclează. Din acest motiv, implementarea
unui sistem de tip garanție - returnare (DRS) în România trebuie să se
întâmple cât mai urgent.

Evenimentul live în care s-a discutat despre sistemul DRS

În industria berii, etapa de producţie a ambalajelor presupune utilizarea
de materiale precum aluminiul, sticla sau plasticul în fabricarea dozelor, a
sticlelor și a PET-urilor. Pentru a limita impactul asupra mediului și a
optimiza gestionarea deșeurilor în România este nevoie de un dialog
constant între toți factorii implicați, industrie - autorități locale -
societatea civilă, dar și de acțiuni concrete transpuse atât în legislație, cât
și în realitatea de zi cu zi.

În acest sens, principalii vorbitori - Mircea Fechet, Secretar de Stat,
Ministerul Mediului, Dan Robinson, Președinte Asociația Berarii
României, Cristian Ghinea, Europarlamentar, Vicepreședinte USR au
subliniat importanța eforturilor susținute la nivel de industrie și nevoia
unui dialog constructiv cu autoritățile în cadrul conferinței "Berea face
cinste României”, organizată de Asociația Berarii României.

S-a discutat despre importanța implementării cât mai rapide a unui sistem
garanție-returnare în România ca o soluție prin care reciclarea deșeurilor
de ambalaje se poate face eficient și la un nivel ridicat.

https://www.facebook.com/berariiromaniei/
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Industria berii este implicată activ în implementarea sistemului garanție -
returnare pentru ambalajele primare de băuturi. Acesta este un instrument
eficient care asigură colectarea, reciclarea și, implicit, refolosirea
materialelor pentru ambalajul de bere, cu impact pozitiv asupra mediului.

Fragmente din declarații:

Dan Robinson, Președinte Asociația Berarii României:

Sectorul berii continuă să fie un angajator important și un contribuitor
semnificativ la bugetul de stat. Sustenabilitatea este o temă importantă pe
agenda producătorilor de bere. În primul rând, și cel mai important, de
altfel, sistemul garanție - returnare în România înseamnă să facem ceea ce
trebuie pentru mediul înconjurător. De asemenea, avem o oportunitate
grozavă, nu doar de a atinge țintele de colectare și reciclare impuse de
către UE, dar chiar de a le depăși, mai ales că țintele devin din ce în ce
mai ridicate.

Am creat, împreună cu industria băuturilor răcoritoare, Alianța
Producătorilor de Băuturi, o inițiativă a sectorului privat, pentru a ajuta la
implementarea acestui sistem. Colaborarea strânsă între toate părțile
implicate este vitală pentru a ne asigura că România va avea unul dintre
cele mai bune sisteme de garanție - depozit. Trebuie să fie gândit ca un
sistem unic, cu acoperire la nivel național, non-profit, complet transparent,
proprietar al ambalajelor colectate, administrat de și pentru industria
băuturilor.

Sistemul german de DRS este singurul descentralizat din Europa și are
câteva dezavantaje. Printre dezvantaje, aș enumera costurile mari de
exploatare, birocrație foarte multă și ineficiență. Pe de altă parte, își
atinge țintele de colectare și reciclare, dar nu este metoda cea mai bună pe
care am vedea-o implementată în România.

Modelul pe care vrem să îl propunem pentru România, este acela de a
avea o singură companie care să țină costurile sub control. Pentru că acest
sistem o să genereze costuri mari pentru toate părțile implicate, vor fi
pierderi, pe care producătorii trebuie să le susțină.

Trebuie să ne asigurăm că taxa pe ambalaj va fi atrăgătoare pentru
cetățeni, astfel încât, să merite efortul din partea lor de a returna
ambalajele.
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Pe de altă parte, o taxă prea mare pe anumite tipuri de ambalaj, ar putea
determina o schimbare a obiceiurilor de consum în rândul oamenilor și
trebuie să evităm acest lucru. Trebuie să avem o taxă echilibrată, care să
reflecte realitatea din România.

Mircea Fechet, Secretar de Stat, Ministerul Mediului:

Sistemul garanție - depozit (DRS) sau cum vrem să îl numim, este un
sistem eficient și aduce rezultate foarte bune în alte țări. Referitor la
modelul german, dincolo de părțile mai puțin bune, dacă vorbim de
cifrele de colectare, acestea sunt extraordinare. Atinge rate de colectare
de peste 90%, față de ce se întâmplă în România, unde suntem la ani
lumină în cazul colectării selective.

De la 1 ianuarie intră în vigoare taxa pe plastic. Această nouă taxă va
influența în mod cert modul în care statele membre vor gestiona modul de
colectare selectivă.

Implementând abia acum un astfel de sistem, avem avantajul că putem să
luăm elementele de bună practică din statele membre care au implementat
deja sistemul și, mai ales, de a nu repeta greșelile pe care alții le-au făcut.

Principalul lucru de care trebuie să ținem cont, e acela că entitatea care se
va ocupa de gestionarea întregului sistem trebuie să fie non-profit.

Scopul acestei entități va fi acela de a îndeplini sarcina de resposabilitate
extinsă a producătorilor, de a opri resursele importante din a ajunge la
groapa de gunoi, de a le reintroduce în economia circulară și de a le
transofrma în noi resurse. Bineînțeles că sistemul va fi unul național,
centralizat, pentru că vom avea costuri diferite de la o regiune la alta și
trebuie să echilibrăm întregul sistem.

Ministerul Mediului își dorește ca programul în anul 3 de funcționare să
aibă o rată de colectare de cel puțin 90%. Hotărârea de Guvern, care va
porni DRS-ul, este elaborată, fiind acum într-un proces de stabilire a
detaliilor și foarte curând va fi publicată pentru a intra în consultare
publică. Foarte curând însemnând zile sau săptămâni, în niciun caz luni.
Există și o presiune publică pentru implementarea acestui sistem, pentru
că românii au înțeles importanța acestui lucru.
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Cristian Ghinea, Europarlamentar, Vicepreședinte USR:

România a tot ratat oportunități de finanțare europeană pentru a rezolva
unele probleme de mediu. Acum suntem în contratimp pentru
reglementarea acestor probleme. Avem un decalaj foarte mare între
reglementările din România și cele de la nivel european. Noi ar fi trebuit
să avem până în decembrie 2020 acest sistem funcțional. Iar până în 2025
ar trebui să reciclăm 50% în ambalajele de plastic și aluminiu și 70% din
cele de sticlă. Noi astăzi suntem la 14%, la un calcul global. Urmează
taxa pe plastic nereciclat. Ne vom afla în paradoxul de a plăti la UE
pentru cantitatea de plastic pe care o introducem pe piață și nu o reciclăm.

Nu avem deja implementat un sistem de garanție depozit pentru că a lipsit
voința politică și a fost o temere a politicienilor români de a își asuma
aceste măsuri.

Și eu sunt de acord cu ideea să fie un sistem non-profit, național. Dar a fi
de acord doar cu aceste principii mari, nu rezolvă alte dileme: cine pune
banii, care să fie forma de proprietate. Și aici m-aș întoarce către industrie,
iar preferința mea politică și a noastră e să fie o formulă în care o
asociație a industriei să se ocupe de acest sistem. Pentru că ideea de a lăsa
în seama statului managementul acestui sistem este o alternativă riscantă.

Julia Leferman, Director General Asociația Berarii României:

Există deja un angajament al industriei, care reunește producătorii de bere
și o parte dintre cei de băuturi răcoritoare. Am construit împreună o
soluție pentru implementarea acestui sistem. Prin acest plan, ne asumăm
să susținem investiția inițială a proiectului - care estimăm că va fi
amortizată ulterior în primii 3-4 ani de funcționare. Trebuie să menționăm
că acest sistem de garanție - returnare nu va putea funcționa decât în baza
unui regim de obligativitate - respectiv, ca toți producătorii sau
importatorii care pun pe piață ambalaje, care sunt încadrate ca făcând
parte din sistemul de garanție, să intre într-o relație contractuală cu
DRS-ul, cu operatorul de sistem.

Valoarea garanției va fi reglementată în Hotărârea de Guvern și probabil
va fi în cuantum de 50 de bani/ambalaj. Această valoare va fi stabilită
însă de către Ministerul Mediului.
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Punctul de plecare este în acest moment de 50 de bani, putând fi ajustat în
viitor în funcție de contextul economic și la recomandarea operatorului de
sistem. În propunerea pe care am făcut-o, am stipulat că nu trebuie să
excludem ideea de returnare a garanției în numerar pentru consumatori.

(Sursa: hotnews.ro)

• SUMAL 2.0 devine operaţional de la 1 noiembrie; versiunea veche,
folosită în paralel până la 30 ianuarie 2021

Sistemul Informaţional Integrat de Urmărire a Materialelor Lemnoase -
SUMAL 2.0 va deveni operaţional începând cu data de 1 noiembrie 2020,
iar cei peste 100.000 de utilizatori, dintre care mai mult de jumătate sunt
noi, vor putea să înceapă să opereze în acest sistem informatic, în paralel
cu versiunea veche, a anunţat, joi, într-un comunicat, Ministerul Mediului,
Apelor şi Pădurilor (MMAP).

În acest context, Guvernul României a decis, în şedinţa de miercuri, 28
octombrie, la propunerea ministerului de resort, acordarea unei perioade
de graţie tuturor noilor utilizatori ai SUMAL 2.0 de a se familiariza cu
noul sistem, prin extinderea obligativităţii utilizării vechii versiuni a
sistemului până la data de 30 ianuarie 2021. Până la această dată, cele
două sisteme vor funcţiona în paralel, iar utilizatorii sunt obligaţi să le
folosească concomitent. După acest termen, urmărirea trasabilităţii se va
realiza exclusiv prin noul SUMAL.

"Am reuşit să finalizăm, în termenul stabilit, cea mai importantă măsură
asumată prin Programul de Guvernare, în ceea ce priveşte stoparea
tăierilor ilegale de lemn. S-au implicat în egală măsură colegii din
minister, din Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, de la gărzile
forestiere. În spatele acestui sistem este munca unei echipe care a lucrat
continuu pentru respectarea termenelor propuse. Le mulţumesc tuturor,
inclusiv partenerilor din RNP Romsilva şi din mediul privat, care au
înţeles aşteptările pe care le are societatea românească. Prin
operaţionalizarea Sistemului de Urmărire a Materialului Lemnos vom
reuşi, în timp real, 24 de ore din 24, să avem un management foarte clar
asupra masei lemnoase. Vom şti în permanenţă cât lemn s-a tăiat din
pădurile României, unde va fi dus acesta, fie în depozit, fie la terţi. În
permanenţă apar provocări pe care reuşim să le soluţionăm. Factorii
implicaţi au venit cu sugestii importante, astfel încât sistemul să devină
operaţional.
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Totul s-a făcut cu paşi siguri pentru ca SUMAL 2.0 să fie eficient.
Suntem deschişi la dialog şi am luat în considerare, în mod special,
propunerile venite din partea celor care operează în acest sistem", a
declarat Gelu Puiu, secretar de stat pentru păduri în MMAP.

Potrivit comunicatului, prin modificarea Codului Silvic, promulgat la
începutul lunii septembrie, apare obligativitatea deţinerii avizului de
transport nu doar pentru materialul lemnos, ci şi pentru toate celelalte
produse din lemn: rumeguş, biomasă, coaja arborilor şi orice rest de lemn.

"Această modificare introduce automat, ca utilizatori în SUMAL, zeci de
mii de noi agenţi economici, care până acum nu aveau obligaţia raportării
în sistem. Toate operaţiunile de ordin tehnic pentru adaptarea SUMAL
2.0 la noile prevederi din Codul Silvic au fost deja realizate",
menţionează ministerul Mediului.

Noua versiune a SUMAL aduce inovaţii care ajută, pe de o parte, munca
de combatere a tăierilor ilegale şi, totodată, simplifică enorm munca
lucrătorilor silvici din teren. Astfel, se va putea urmări, în timp real, prin
coordonate GPS, orice transport de masă lemnoasă din punctul de
încărcare până în punctul de descărcare, devenind astfel foarte dificil să
mai apară acele escale ilegale realizate cu acelaşi aviz. SUMAL 2.0
obligă şi la încărcarea de fotografii, din mai multe unghiuri, ale lemnului
încărcat, pentru orice transport din România, precum şi însemnarea, în
pădure, a parchetelor de masă lemnoasă cu coordonate GPS înainte de a
se face tăierea. O altă particularitate a sistemului este aceea că se vor
putea vedea zilnic toate volumele de material lemnos din orice depozit
din ţară. În plus, cantităţile de aici vor fi actualizate automat de sistem.

SUMAL 2.0 nu va mai permite realizarea transportului dublu pe acelaşi
aviz şi nici evitarea voită a înregistrării în sistem prin realizarea de
transporturi multiple cu cantităţi reduse. În acest caz, transportatorii de
volume mici, pentru care nu este necesar avizul de însoţire, nu vor mai
avea voie să transporte, în total, mai mult de 20 mc pe an, dacă nu sunt
înregistraţi în noul SUMAL ca transportatori profesionişti. Sistemul are
acum capacitatea de a depista şi bloca automat astfel de practici.

Recent, Federaţia Sindicatelor din Silvicultură Silva a avertizat asupra
faptului că aplicaţia SUMAL 2.0 nu este finalizată şi are module care, în
actuala fază de testare, nu sunt funcţionale, astfel că obligativitatea
implementării sistemului din 31 octombrie poate pune în pericol
aprovizionarea populaţiei cu lemn de foc.
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La rândul lor, reprezentanţii Fordaq - Comunitatea Forestierilor din
România au solicitat, miercuri, să introducă o etapă de testare a
sistemului SUMAL 2.0 care să permită reacţii de la utilizatori înainte de
obligativitatea folosirii aplicaţiei.

(Sursa: Agerpres)

• Profitul pe nouă luni al OMV Petrom a scăzut cu 70% față de
aceeași perioadă a anului trecut

OMV Petrom înregistrează rezultate mult mai slabe în primele nouă luni
din 2020 față de aceeași perioadă a anului trecut, acestea fiind influențate
de prețurile mai mici și criza COVID, potrivit datelor companiei. Astfel,
profitul net a fost de 800 de milioane de lei, cu 70% mai mic. De
asemenea, au fost făcute investiții de 2,4 miliarde lei, în scădere cu 15%.

Potrivit OMV Petrom, deși prețurile la țiței au crescut ușor în timpul celui
de-al doilea trimestru ca urmare a reducerii ofertei, ele rămân în
continuare volatile. Creșterile recente ale cazurilor COVID-19 din
întreaga lume ar putea duce la întarzierea redresarii așteptate a cererii, ca
urmare a reacției guvernelor și cetățenilor. Astfel, consecințele pandemiei
COVID-19, amploarea și durata efectelor asupra economiei nu pot fi
estimate într-un mod credibil la acest moment.

Alte aspecte cheie ale rezultatelor pe primele nouă luni

 Rezultatul din exploatare CCA excluzând elementele speciale: 1,8
mld RON, cu 47% mai mic;

 Contribuția la bugetul de stat: 7,2 mld RON, inclusiv dividende în
valoare de 360 mil RON plătite către Statul român;

 Upstream. Rezultatul din exploatare excluzând elementele
speciale: (19) mil RON comparativ cu 2.144 mil RON la 9 luni/19,
într-un context de prețuri scăzute pentru mărfuri;

 Declinul producției a fost de doar 3%, datorită investițiilor din anii
anteriori care au compensat parțial declinul natural;

 Costul de producție a scăzut cu 4% la 10,7 USD/bep, datorită
eficientizării operaționale și a unui curs de schimb favorabil,
contrabalansat parțial de producția mai mică disponibilă pentru
vânzare;
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 Downstream Oil. Rezultatul din exploatare CCA excluzând
elementele speciale a fost de 1,179 mil RON, în creștere cu 3%,
datorită performanței bune a canalelor de vânzări și a optimizării
costurilor în contextul crizei pandemice, parțial contrabalansate de
marje de rafinare mai mici și de oprirea planificată;

 Indicatorul marja de rafinare OMV Petrom la valoarea de
3,2USD/baril, în scădere cu 32%;

 Rata de utilizare a rafinăriei a fost de 90%, reflectând cererea mai
scăzută din cauza măsurilor de restricție impuse în T2 și oprirea
planificată din iulie;

 Volumele vânzărilor cu amănuntul în regiunea în care operăm2 au
scăzut cu 9%, reflectând măsurile de restricții ale mobilității;

 Downstream Gas. Rezultat din exploatare excluzând elementele
speciale: 488 mil RON, în creștere cu 148%, datorită performanței
excelente a activității de energie electrică, precum și reziliența
bună a activității de gaze naturale;

 Producția netă de electricitate cu 40% mai mare, la 2,99 TWh,
susținută de marje pozitive; contribuție de 7% la producția de
electricitate a României;

 Volume de vânzări gaze naturale cu 25% mai mari: vânzări mai
mari în S1/20 și un volum mai mare preluat de centrala electrică
Brazi. Ne-am menținut într-o bună măsură portofoliul nostru de
clienți finali de gaze naturale, în timp ce am respectat toate
alocările în vigoare, inclusiv programul gas release, începând cu
luna iunie 2020;

Vezi raportul OMV Petrom pe primele nouă luni

(Sursa: hotnews.ro)

• UE aloca 100 de milioane de euro pentru achizitionarea si
distribuirea unor teste rapide COVID-19 statelor membre

Uniunea Europeana (UE) urmeaza sa aloce 100 de milioane de euro in
vederea cumpararii si distribuirii unor teste rapide (antigenice), in vederea
opririi unei noi intensificari a COVID-19, a anuntat miercuri presedinta
Comisiei Europene (CE) Ursula von der Leyen, care catalogat situatia
drept "foarte grava", relateaza AFP.

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-29-24383358-0-raport-omv-petrom-trim-3.pdf
https://ziare.com/europa/uniunea-europeana/
https://ziare.com/europa/ue/
https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
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Mobilizam, in prezent, 100 de milioane de euro (...) in vederea
achizitionarii unor teste rapide, pe care le vom distribui statelor membre
(UE). Si lansam o procedura comuna de achizitie publica pentru a obtine
si mai multe", a declarat von der Leyen intr-o alocutiune de presa.

Testele antigenice - mai putin performante decat testele PCR - nu necesita
analize de laborator, iar rezultatul poate fi cunoscut in zece pana la 30 de
minute.

Aceste teste rapide "pot juca un rol important, insa noi propunem o
abordare la scara UE in domeniul aprobarii si utilizarii. Abia in acel
moment va exista o recunoastere reciproca a testelor si rezultatelor
testelor", a insistat von der Leyen.

Presedintele Consiliului European Charles Michel a pledat marti in
favoarea unei coordonari a omologarii testelor rapide si garantarii
producerii lor "la scara europeana, pentru ca ele sa fie disponibile peste
tot".

Cu o zi inaintea unui summit prin videoconferinta a sefilor de stat si de
guverne, Ursula von der Leyen a reclamat din nou o mai buna impartasire
a datelor sanitare intre statele membre prin intermediu platformei de date
a Centrului European al Prevenirii si Controlului Bolilor (ECDC).

"Acest lucru ne va ajuta, de exemplu, sa stim unde exista capacitati in
unitatile de terapie intensiva" sau daca transferuri peste frontiera ai unor
pacienti "pot fi organizate in caz de necesitate", a subliniat ea.

Comisia - care intentioneaza sa coordoneze strategiile nationale de
vaccinare - propune o prelungire cu sanse luni a scutirii de la plata TVA
la achizitionarea unor vaccinuri si kituri de depistare.

Von der Leyen si-a reiterat indemnul la o armonizare a reglementarii
calatoriilor in UE, prin elaborarea unui "formular comun de localizare a
pasagerilor UE".

Ea propune totodata o "extindere a cailor rezervate, rezervate pana acum
transportului rutier de marfa, la transporturile feroviare, aeriene si pe cai
navigabile", pentru a nu perturba schimburile comerciale in cadrul UE.
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Presedinta CE reclama, de asemenea, o interoperabilitate sporita intre
aplicatiile de urmarire nationale, indemnand toate statele sa lege toate
aceste aplicatii la un portal european - lansat recent.

(Sursa: ziare.com)
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